
فعال شدن معادن راکد شتاب گرفت
15 هزار دســتگاه ماشین آلات معدنی فرسوده در کشــور داریم که برنامه ریزی 
شــده ســالانه 2 هزار تا 2 هزار و 500 دســتگاه نوسازی شــود. رضا محتشمی پور 
معــاون وزیــر صمت بــا بیان ایــن مطلب  در مــورد تأمین ســوخت واحدهای 
ســیمانی، اظهار کــرد: در این حوزه دو موضوع مدنظر اســت و اینکــه آیا واقعاً 
ایــن نیاز ســوخت تأمین شــده یا خیر و همچنیــن اینکه بازار چه میــزان نیاز به 
ســوخت دارد. معــاون معادن وزیر صمت با بیان اینکه ســال گذشــته کل نیاز 
سوخت واحدها تأمین شد، افزود: امسال هم برخی مطالبات شرکت پایش و 
پخش از واحدها قابل تأمین نبود که نحوه محاسبه فاکتورهای سوخت از جمله 
این موارد بود. قول هایی هم گرفتیم که این موارد رفع شــود و شرایط مطلوبی 
برای شــرکت های ســیمانی فراهم کنند. وی ادامه داد: پیشنهاداتی هم دادیم 
از جملــه اینکــه حمــل مازوت را خود شــرکت پالایــش پخش انجــام دهد زیرا 

وقتی شرکت های سیمانی وارد حوزه 
حمل می شوند قیمت ها بالا می رود.

ë خام فروشی نداریم
وی همچنین در مورد خام فروشی 
مواد معدنی، اظهار کــرد: طبق آمار 
ســالانه ۶1۷ میلیــون تن تولیــد مواد 
معدنی در کشــور داریــم که بالاترین 
ادعای صادرات مواد خام 10 میلیون 

تــن بــوده اســت . معاون وزیــر صمت افــزود: بنابراین ســهم خام فروشــی در 
معادن پایین اســت. عمده مواد معدنی خامی هم که صادر می شــود موادی 
اســت که مورد نیاز فرآوری در داخل نیســت که از جمله آنها می توان به سنگ 

هماتیت کم عیار اشاره کرد.
ë رصد لحظه ای پرداخت حقوق دولتی معادن

محتشــمی پور در ادامه با بیان اینکه در ماه های گذشته محور اصلی تمرکز 
وزارتخانه در حوزه معدن بر شفافیت اطلاعات بود، اظهار کرد: در همین راستا 
تکمیــل فرایندهای الکترونیکی در بخش معدن در دســتور کار قرار گرفت و از 
ابتدای امســال به طور مداوم شناسایی و الکترونیکی کردن فرایندهای معدنی 
آغــاز و اصلاحات لازم در ســامانه »کارا« انجام شــد که به ایــن ترتیب علاوه بر 
کاهــش حجم ارجاعــات و افزایش ســرعت کار، ثبت اطلاعــات مدنظر نیز به 
انجام رسید. معاون معادن وزیر صمت افزود: تا سال گذشته محاسبه حقوق 
دولتی معادن به صورت کاغذی و در اســتان ها انجام می شــد، اما امســال این 
مهم در ســامانه به صورت الکترونیک انجام می شــود که به این ترتیب علاوه 
بــر رصد لحظــه ای وضعیــت پرداخت حقــوق معــادن، تخلفــات در معادن 
کاهــش و کیفیت اطلاعات معــادن افزایش یافته و این مهم در تنظیم بودجه 
برای ســال آینده تأثیر مثبت خواهد داشــت. همچنین گزارش های پایشــی که 
مورد نیاز دســتگاه های نظارتی اســت نیز قابل تأمین خواهد بــود و در ادامه با 
رفع نقایص مربوط به پرونده های الکترونیکی، شناسایی محدوده های معدنی 
بهبود می یابد. وی با اشــاره به پروانه های معدنی غیرفعال، گفت: در گذشــته 
پروانه های معدنی غیرفعال زیادی وجود داشــت که همچنان مشــغول به کار 
بودند که امروز مورد شناســایی قرار گرفته اند. معاون وزیر صمت درخصوص 
دریافت حقوق معدنی نیز گفت: بر اســاس ســامانه کاداســتر از ابتدای امسال 
تاکنون ۳0 هزار میلیارد تومان محاســبه نامه برای حقوق معادن صادر شــده 
و 1۴ هــزار میلیــارد تومــان آن وصــول شــده اســت. محتشــمی پور اضافــه کرد: 
پیش بینی می شود که تا پایان امسال جمع حقوق دولتی اعم از حقوق دولتی 

امسال و تعهدات گذشته به ۳۴ هزار میلیارد تومان برسد.
ë کند شدن ساخت وساز دلیل راکد شدن معادن شن و ماسه

محتشــمی پور در مــورد راه اندازی معــادن راکد، اظهار کرد: معــادن راکد و 
دلایل غیرفعال شــدن آنها شناســایی و در ادامه گروه بندی شــد که بخشــی از 
آنها در مزایده بیش از پنج هزار معدن در ســطح کشــور وارد شــده و به مزایده 
گذاشته شده است. وی افزود: از بین حدود هفت هزار معدن غیرفعال موجود 
در کشور، نزدیک به یک هزار و 200 مورد آنها در مزایده جاری وارد شده است و 

امیدواریم مزایده بعدی را پیش از پایان امسال برگزار کنیم .
بــه گفته معاون معادن وزیر صمت، به دلیل کند شــدن فعالیت ســاخت 
و ســاز در کشــور، معادن شــن و ماســه بیشــترین تعداد معادن راکد را به خود 
اختصاص داده اند و از بین معادن غیرفعال یاد شده یک هزار و ۸00 مورد آنها 

معادن مصالح ساختمانی و ۹00 مورد نیز معادن سنگ های تزیینی است.
وی در مورد پرونده های حقوقی معادن هم با بیان اینکه بررسی پرونده ها 
در دســتور کار بود، به پرونده معدن ققنوس در اســتان خراســان رضوی اشــاره 
کــرد و گفت: آذرماه پارســال بود که بــه دلیل تخلفات شــرکت مربوطه در این 
معدن و همچنین عدم پرداخت حقوق دولتی، پروانه معدن ققنوس تمدید 
نشــد و با رأی قضایی توقف فعالیت در این معدن را شاهد بودیم. با این حال 
از خــرداد مــاه امســال انجــام امــور اداری این معدن اجــازه داده و محاســبات 
مربوط به تجهیزات معدن انجام شــد که در نتیجه اکنون در فهرســت معادن 
به مزایده رفته است. وی، پرونده برخی معادن سنگ استان مرکزی را از دیگر 
پرونده های حقوقی برشمرد که وزارت صمت با کمک دستگاه قضا به آن ورود 

کرده و با انجام شدن کارها، اکنون وارد فرایند مزایده شده است.
ë ۱۵ هزار ماشین آلات فرسوده معدنی در کشور 

محتشــمی پور در ادامه در مورد واردات ماشــین آلات معدنــی، گفت: اکنون 
بیش از 1۵ هزار دســتگاه ماشــین آلات فرســوده معدنی با عمر بیش از 20 ســال 
در کشــور وجــود دارد کــه باید نوســازی شــوند. بــا توجه بــه اینکه به دلیــل تداوم 
تحریم ها نوسازی این ناوگان و این تعداد ماشین آلات در کوتاه مدت امکانپذیر 
نیســت، برنامه ریزی شــده که ســالانه بین 2 هزار تا 2 هزار و ۵00 دســتگاه از آنها 
نوسازی شوند. محتشمی پور خاطرنشان  کرد: مطابق مصوبه سال ۹۹ که واردات 
ماشــین آلات در آن ســال تقریبــاً ممنوع بود، فقــط 12۴ فقره مجوز در این ســال 
صادر شد و این موضوع به افزایش قیمت ماشین آلات معدنی و همچنین گرانی 
نرخ خدمات آنها در کشــور منجر شــد، به طوری که اوایل امسال به طور متوسط 
ماشــین آلات موجــود با قیمتی ۷0 درصــد بالاتر از نرخ دوبی رســیده بودند. وی 
ادامه داد: در سال 1۴00 تعداد ۸۷0 مجوز برای واردات داده شد که بخش زیادی 
از آنها وارد کشور شده است. محتشمی پور افزود: در سال جاری 2 هزار فقره مجوز 
صادر شد و در کنار آن حمایت از تولید داخل ماشین آلات نیز مورد حمایت قرار 
گرفت و علاوه بر آن، تولید مشترک با تولیدکنندگان توانمند خارجی نیز پیگیری 
شد. به گفته وی، اکنون قیمت، اجاره بها و هزینه تعمیرات ماشین آلات معدنی 
کنتــرل شــده و بحران مربوطه تا حــدود زیادی فروکش کرده اســت؛ به طوری که 
مطابق بررسی های خانه معدن ایران قیمت ماشین آلات از بهار امسال تاکنون با 
20 درصد افت همراه شده است. محتشمی پور همچنین از نقشه برداری هوایی 
در آینده ای نزدیک خبر داد و گفت: با این کار، پایش میزان برداشــت از معادن 
و بررســی احتمــال عدم رعایت اســتانداردهای برداشــت در معــادن امکانپذیر 
می شود و از جنبه های ایمنی و زیست محیطی معادن نیز حائز اهمیت است که 
امسال در چهار استان توسعه خواهد یافت. معاون وزیر صمت افزود: ساماندهی 
باربری معادن، رصد میزان برداشت ها و همچنین مشخص کردن بارگیری های 
غیرمجاز که به جاده ها آســیب می زند از دیگر برنامه های یک سال آینده است. 
وی به بخشنامه معدن نیز اشاره کرد گفت: اکنون پیشنهادات مربوطه در سطح 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس جمع بندی شده و احتمالاً تا یکی دو ماه آینده 
در صحن علنی مجلس مطرح خواهد شــد. همچنین به مــوازات این موضوع، 
اصلاح دســتورالعمل های وزارت صمت در دســتور کار قرار گرفته است. معاون 
معادن وزیر صمت همچنین تصریح کرد: نسخه دوم ویرایش جدید بخشنامه 
معادن که شــامل اصلاح برخی موارد و اشــکالات موجود در بخشــنامه اولیه که 
در تیرماه ابلاغ شــده بود، تا ابتدای زمســتان امسال آماده شود که به این ترتیب 
معدن کاران و کارشناسان معدنی صرفاً با یک دستورالعمل برای تصمیم گیری 

مواجه خواهند بود که به شفافیت هرچه بیشتر امور خواهد انجامید.
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 طــی حــدود ۱4 ماه گذشــته از زمــان آغاز بــه کار دولت ســیزدهم و معرفی ســیدرضا 
فاطمی امین به عنوان وزیر صمت به مجلس و سپس رأی نمایندگان به وی، اقدامات 
قابــل توجهی در حــوزه صنعت، معدن و تجارت اتفاق افتاده اســت؛ از ســاماندهی 
عرضــه و تقاضــا در بازار خــودرو تا پیگیری و به ســرانجام رســاندن موضــوع واردات 
خودروهای خارجی که این روزها در دست انجام است تا بهبود شرایط سرمایه گذاری 

در بخش صنعت و اقدامات صورت گرفته به منظور تقویت تولید و افزایش صادرات 
غیرنفتــی. با این حــال، برخی مخالفت هــا از ابتدا بــا کار فاطمی امین همــراه بوده و 
همواره زمزمه اســتیضاح وی توسط نمایندگان مجلس شــنیده می شد. در هفته های 
اخیــر، مخالفــان ادامه فعالیــت فاطمی امیــن در وزارت صمت توانســتند موضوع 
اســتیضاح وی را به صحن علنی مجلس بکشــانند که البته از حقوق نمایندگی مردم 

در مجلــس و از اختیارات تک تک نمایندگان مجلس اســت، با این حال پرس و جو از 
بســیاری نمایندگان مجلس حاکی از مخالفت صریح اکثریت مجلس با اســتیضاح 
فاطمی امین اســت و عموم نمایندگان مجلس با توجه به شــرایط فشارهای خارجی 
موجــود بــر اقتصاد ایــران و لــزوم آرامــش در انجام مســئولیت های ســنگین وزارت 

صمت، با استیضاح و اعمال تغییرات در این وزارتخانه به صراحت مخالف هستند.

وزیر صمت با بیان اینکه با تجمیع مصوبات معدن رانت و فســاد به حداقل رســیده 
اســت، گفت: ذخایر ســنگ آهن تا 1۵ ســال دیگر به پایان می رســد بنابراین اقدامات 
ویژه ای باید انجام دهیم. رضا فاطمی امین در مراسم رونمایی از دستاوردهای طرح 
تحول زمین شناســی و اکتشــاف ذخایر معدنی کشــور که در وزارت صمت برگزار شد، 
اظهــار کرد: ما باید اکتشــافات معادنی را انجام دهیم و بخــش خصوصی نمی تواند 
ایــن کار را انجــام دهــد زیرا مخاطره بالایی دارد و زیرســاختی اســت، همچنین وقتی 
محدوده هــا را برای مزایده می گذاریم اگر اطلاعات کافی نداشــته باشــیم نمی دانیم 
به چه قیمتی مزایده را برگزار کنیم. وزیر صمت افزود: کشــور را به ســه بخش تقسیم 
کردیم که در یک مورد به دنبال اکتشافات فلزات هستیم. مورد دوم برای غیرفلزی ها 
و مورد ســوم هم ذخایر نفتی و گازی اســت. وی ادامه داد: ذخایر ارزشمندی از سنگ 
آهن داریم که البته با محدودیت مواجه اســت؛ اگر اکتشــافات جدیدی انجام ندهیم 
1۵ ســال دیگر ذخایر ســنگ آهن تمام می شــود. بنابراین در این حوزه اقدامات ویژه 
انجــام می دهیــم. فاطمی امین در ادامه اظهــار کرد: ۳20 مصوبه و دســتورالعمل و 
بخشنامه داشتیم که بعضاً باهم متناقض هم بودند که منشأ رانت و فساد شده بود؛ 
ایــن ۳20 مورد را یکپارچه کردیم و دیگر هیچ پنهان و پیدایی وجود ندارد. وی گفت: 
یکــی از کارهــای ویژه در این یکپارچه ســازی، بررســی صلاحیت فنــی خریدار معدن 

است در حالی که قبلًا فقط صلاحیت مالی فرد بررسی می شد.

 مدیــرکل دفتــر صنایــع معدنــی وزارت صمــت 
بیان داشــت: طبق مصوبه ستاد مقابله با تحریم، 
واردات طلا، نقره، پلاتین به صورت خام از مبادی 
رســمی گمــرک بــدون عــوارض گمرکــی انجــام 
می شــود و از مالیــات عملکرد و مالیــات بر ارزش 
افزوده معاف اســت و واردات آن از نظر منشــأ ارز 

مورد بررسی قرار نمی گیرد.
مدیــرکل دفتر صنایــع معدنــی وزارت صمت 
گفــت: محصــولات معدنــی نظیــر فــولاد خــام، 
محصولات فولادی، آلومینیوم، کاشی و سرامیک و 
آهن اسفنجی در سال جاری نسبت به سال قبل به 
ترتیب 1۸ درصد، 11 درصد، 20 درصد، ۹ درصد و 

20 درصد افزایش تولید داشته است.
ســیف الله امیــری در گفت وگو با فــارس درباره 
اقدامــات وزارت صمــت در یک ســال گذشــته در 
بخش صنایع معدنی، اظهار داشــت: بعد از آغاز 
بــه کار دولت ســیزدهم در شــهریور  ســال گذشــته 

قیمت ســیمان به شــدت افزایش یافت به طوری 
که قیمت هر کیســه از این محصول بــه حدود 110 
تــا 115 هــزار تومــان رســید.  مدیرکل دفتــر صنایع 
معدنی وزارت صمت بیان داشت: اما با اقدامات 
انجام شــده و عرضه سیمان در بورس کالا قیمت 
ایــن محصــول صنعتــی به مــرور کاهــش یافت تا 
اینکه در هفته آخر شــهریور امسال قیمت این کالا 
در بــورس کالا بــه ازای هر کیســه 50 کیلوگرمی به 
۳5 هــزار تومــان و بــه ازاء هر تن در بــورس کالا به 

600 هزار تومان رسید. وی بیان داشت: با احتساب 
ارزش افزوده و هزینه های حمل و نقل به تناســب 
بعد مسافت اکنون هر بسته 50 کیلوگرمی سیمان 
بــا قیمتی حــدود 4۸ تــا 52 هزار تومان به دســت 
مصــرف کننــده می رســد.  امیــری اظهــار داشــت: 
در راســتای شــفاف ســازی، وزیر صنعــت، معدن 
و تجــارت دســتور داد تا همه محصــولات تولیدی 
کارخانجــات و واحدهــای صنعتــی در بــورس کالا 
عرضه شــود بنابراین با وجود نوســانات قیمت ارز 
و جنگ روسیه و اوکراین و مشکلات کشور، هم نیاز 
داخل تأمین شــد و هــم صادرات برقــرار بود.  وی 
بیان داشت: البته به دلیل جنگ اوکراین و روسیه، 
مقــداری صــادرات ایــن محصــولات کنــد شــد اما 
اکنون وضعیت صادرات خوب است و حتی هفته 
گذشــته نامه ای به همه گمرکات کشور ارسال شد 
مبنی بر اینکه صــادرات همه کالاها بدون دخالت 

وزارتخانه های دیگر انجام شود.  

عقبگرد صنعت و تجارت با استیضاح فاطمی امین

واردات طلا و نقره  بدون عوارض گمرکی و مالیاترانت و فساد در معادن به حداقل رسید

66 نماینــده مجلس در گفت وگو با »ایران« مطرح کردند:

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت خبر دادوزیر صمت خبر داد

روزنامه ایران در هفته جاری به سراغ برخی نمایندگان مجلس رفته و نظر آنها را درباره تغییر احتمالی وزیر صمت و تبعات این تغییر پرسیده است. آنها معتقدند استیضاح فاطمی امین در حال 
حاضر اشتباه است و می تواند کل تولید کشور را در سال های آینده با مخاطره مواجه کند. این 66 نماینده مجلس به همکاران مجلسی شان توصیه می کنند الان وقت استیضاح نیست

ش
ار

گز

ارزیابی عملکرد وزیر صمتنام نماینده
اگر کسی مدعی باشد همه مشکلات به وزیر صمت برمی گردد، قطعاً حرف دقیقی نزده استمجتبی یوسفی نماینده اهواز و عضو کمیسیون عمران

وزیر صمت توانست محصولات سایپا را به طور کامل از قرعه کشی خارج کند و قول داده که محصولات ایران خودرو هم بزودی از قرعه کشی خارج شوندجواد حسینی کیا نماینده کرمانشاه و عضو کمیسیون صنایع 
 نمی توان انتظار داشت که تمامی مسائل و چالش های موجود در صنعت خودرو، یک شبه حل شودالله وردی دهقانی نماینده ورزقان و عضو کمیسیون صنایع 

من که بیشترین انتقاد را به دولت داشته ام می گویم که امروز هیچ دلیلی برای استیضاح وزیر صمت نمی بینم رضا حسینی قطب آبادی نماینده شهربابک و عضو کمیسیون صنایع 
 من مخالف استیضاح وزیر صمت هستم و این موضع قطعی من درباره ایشان استجلیل میرمحمدی نماینده تفت و یزد و نایب رئیس کمیسیون بهداشت

 فاطمی امین در مدت یکسال که از کارش می گذرد توانست ساختارها را در این وزارتخانه اصلاح کندعلی جدی نماینده شیروان و نایب رئیس کمیسیون صنایع 
 وزیر صمت در مدت یکسال اقدام های خوبی را انجام داده و باید برای نتیجه گرفتن کارها به وی فرصت بیشتری داداردشیر مطهری نماینده گرمسار و عضو کمیسیون اجتماعی

مطمئنم که استیضاح فاطمی امین رأی نخواهد آورد، چرا که وی با جدیت در تلاش است یعقوب رضازاده نماینده سلماس و عضو کمیسیون امنیت ملی
اقدام به استیضاح وزیر صمت، تصمیمی عجولانه استروح الله ایزدخواه نماینده تهران و عضو کمیسیون صنایع 

 تجربه نشان داده که استیضاح وزرا معمولاً نتیجه مناسبی را در پی ندارداقبال شاکری نماینده تهران و عضو کمیسیون عمران مجلس
رأی نمایندگان نباید برای بخش صنعت و بازرگانی مشکل ایجاد کندمحمدرضا میرتاج الدینی نماینده تبریز و عضو کممیسیون برنامه و بودجه

اکنون زمان مناسبی برای استیضاح وزیر صمت نیستعلیرضا شهبازی نماینده نهاوند و عضو کمیسیون برنامه و بودجه
شرایط کنونی برای استیضاح مناسب نیست و من مخالف استیضاح وزیر صمت هستمعلیرضا منادی سفیدان نماینده تبریز و رئیس کمیسیون آموزش

با ارزیابی هایی که انجام داده ایم به این نتیجه رسیده ایم که فاطمی امین عملکرد قابل قبولی داشته استمصطفی طاهری نماینده زنجان و طارم و عضو کمیسیون صنایع
استیضاح وزیر صمت فاقد مستندات قوی است و بعید است استیضاح رأی بیاوردمحمود عباس زاده مشکینی نماینده مشکین شهر و عضو کمیسیون امنیت ملی

 با استیضاح فاطمی امین مخالف هستم چون تغییر وزرا مشکلات وزارت صمت را تشدید می کندجلیل رحیمی جهان آبادی نماینده تربت جام و عضو کمیسیون امنیت ملی
با استیضاح وزیر صمت مخالفم و قضاوت و داوری درباره عملکرد فاطمی امین  را زودهنگام می دانمابوالفضل ابوترابی نماینده نجف آباد و عضو کمیسیون امور داخلی

به نظرم آقای فاطمی امین از معدود وزرای پیشنهادی دولت است که با برنامه مشخص و چشم انداز معلوم به مجلس آمدعلی اصغر عنابستانی نماینده سبزوار و عضو کمیسیون اجتماعی
باید به وزیر صمت فرصت بیشتری داده شود تا بتواند برنامه های خود را عملیاتی کندامیرقلی جعفری نماینده بروجن و عضو کمیسیون کشاورزی

 این استیضاح در شرایط فعلی به دلایلی به صلاح نیست و من هم مخالف آن هستممالک شریعتی نماینده تهران و سخنگوی کمیسیون انرژی
عملکرد فاطمی امین به عنوان وزیر صنعت، معدن و تجارت در حوزه فعالیت های این وزارتخانه تاکنون مطلوب و خوب بوده استعلی آذری نماینده قوچان و عضو کمیسیون عمران

 متقاضیان استیضاح باید به وزیر صمت فرصت بیشتری دهند تا بتواند برنامه های خود را اجرایی و عملیاتی کندمحمد حسن آصفری نماینده اراک و عضو کمیسیون امور داخلی
با استیضاح وزیر صمت مشکلات حوزه صنعت و معدن حل نمی شودحسین حسین زاده نماینده لارستان و عضو کمیسیون انرژی

استیضاح کنندگان فوراً تصمیم نگرفته و عواقب کار را بسنجند، زیرا شرایط اجتماعی اقتضای اینگونه تغییرات را نداردحجت الاسلام سیدرضا تقوی نماینده تهران و رئیس فراکسیون روحانیت 
بیشتر نمایندگان مجلس مخالف استیضاح وزیر صمت هستندبیژن نوباوه وطن نماینده تهران و نایب رئیس کمیسیون فرهنگی

در شرایط فعلی استیضاح وزیر صمت به مصلحت کشور نیست و شخصاً موافق استیضاح نیستمحجت الاسلام سیدسلمان ذاکر نماینده ارومیه و عضو کمیسیون اصل 90
با استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت قطعاً مخالف هستیم و این کار را زودهنگام و شتابزده می دانمحجت الاسلام مجید نصیرایی نماینده طبس و عضو فراکسیون روحانیون
 به دلیل انجام اقدامات مؤثر در حوزه های صنعت و معدن و کاهش مشکلات، مخالف استیضاح وزیر صمت هستمسیدکاظم دلخوش نماینده صومعه سرا و رئیس مجمع نمایندگان گیلان

فاطمی امین جمعی از نیروهای کارآمد را در وزارت صمت بر سرکار آورده و در حوزه انتصابات ایراد جدی به او وارد نیستجبار کوچکی نژاد نماینده رشت و عضو کمیسیون برنامه و بودجه
امروز اولویتی در استیضاح وزیر صمت وجود ندارد و باید فرصت بیشتری به فاطمی امین داده شودمحمدمهدی مفتح نماینده تویسرکان و عضو کمیسیون اجتماعی

انتظار ما از وزیر صمت باید بر اساس اختیاراتی باشد که به او می دهیم حسین رئیسی نماینده میناب و عضو کمیسیون کشاورزی 
نمایندگان بیش از گذشته باید با دولت مردمی باشند و دولت را برای دستیابی به نتایج خوب و خدمت به مردم شریف ایران همراهی کنندسیدعلی یزدی خواه نماینده تهران و عضو کمیسیون فرهنگی

نمایندگان به فاطمی امین رأی اعتماد دهند و نگذارند وی از کابینه دولت سیزدهم جدا شود عبدالله ایزدپناه نماینده ایذه و عضو کمیسیون کشاورزی
برخی دلایل نمایندگان استیضاح کننده وزیر صمت اشتباه استابوالفضل ابوترابی نماینده نجف آباد و عضو فراکسیون انقلاب

وزارت  صنعت، معدن و تجارت  از تجمیع چند وزارتخانه  تشکیل شده و نقش مهمی در توسعه اقتصاد کشور داردقدرت الله حمزه شلمزاری نماینده اردل و فارسان و عضو کمیسیون امور داخلی
پس از مطالعه گزارش های وزارتخانه درباره اقدامات وزیر صنعت، معدن و تجارت نظرم در مورد استیضاح تغییر کردحجت الاسلام موسی غضنفرآبادی نماینده بم و رئیس کمیسیون قضایی 

قوه مجریه در خط مقدم جنگ اقتصادی قرار گرفته است و مجلس نباید پشت آن را خالی کندحسین جلالی نماینده رفسنجان و عضو فراکسیون روحانیت
 در شرایط فعلی کشور، استیضاح وزیر صمت به مصلحت کشور نیسترحمت الله نوروزی نماینده علی آباد و عضو کمیسیون کشاورزی 

 در شرایط فعلی کشور طرح موضوع استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت را به مصلحت کشور نمی دانمغلامرضا منتظری نماینده گرگان و عضو کمیسیون فرهنگی
وزیر صمت در مدت کوتاه تصدی این وزارتخانه، نمره قابل قبولی کسب کرده استعلیرضا زندیان نماینده بیجار و عضو کمیسیون اقتصادی 

فاطمی امین برای به ثمر رساندن برنامه های تدوین شده باید در این وزارتخانه بماندحسین نوش آبادی نماینده ورامین و عضو کمیسیون امنیت ملی 
برای تغییر رویه و اصلاح عملکرد وزارتخانه باید به وزیر فرصت داد و کمک کردفاطمه قاسم پور نماینده تهران و عضو کمیسیون اجتماعی

باید فرصت دهیم تا وزیر صنعت، معدن و تجارت، برنامه هایی را که در جلسه رأی اعتماد وعده داده، محقق کندشهباز حسن پور نماینده سیرجان و نایب رئیس کمیسیون اقتصادی
 استیضاح وزیر در شرایط کنونی به مصلحت نیستشارلی انویه تکیه نماینده مسیحیان آشوری و عضو کمیسیون عمران 

طرح استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت با دلایل سطحی و عادی دور از انصاف و عدالت است مهرداد ویس کرمی نماینده خرم آباد و عضو فراکسیون انقلاب
شاخص های حوزه صنعت، معدن و تجارت  نشان می دهد که عملکرد وزیر صمت موفق بوده استحجت الله فیروزی نماینده فسا و عضو کمیسیون صنایع 

 وزیر صمت رانت و باج به کسی نمی دهد و دنبال حاشیه نیستحبیب الله دهمرده نماینده زابل و عضو فراکسیون انقلاب 
استیضاح وزیر صمت زودهنگام است و ما باید به وزیر فرصت بیشتری دهیمبهروز محبی نجم آبادی نماینده سبزوار و عضو کمیسیون برنامه و بودجه 

کمیسیون عملکرد وزیر صمت را مطابق با وعده داده شده در جلسه رأی اعتماد ارزیابی کردمعصومه پاشایی بهرام نماینده مرند و جلفا و عضو کمیسیون صنایع 
آمار و گزارشات دولت در حوزه تولید و صادرات نشان می دهد که عملکرد فاطمی امین در طول یک سال گذشته موفق بوده استمسلم صالحی نماینده اقلید و عضو کمیسیون اقتصادی 
نظرم نسبت به وزیر صمت مثبت است، علیرغم اینکه محدودیت هایی در کشور وجود داشت، اما موفقیت های خوبی در حوزه کاری خود به دست آوردمحمد صفایی نماینده گناباد و عضو کمیسیون اقتصادی

 استیضاح فاطمی امین کمکی به حل مسائل حوزه صنعت، معدن و تجارت نمی کندفداحسین مالکی نماینده زاهدان و عضو کمیسیون امنیت ملی 
در شرایطی که ضدانقلاب به دنبال ایجاد ناامنی در کشور است، منطقی نیست که مجلس با اهرم استیضاح با برخی از وزارتخانه ها برخورد کندجعفر قادری نماینده شیراز و عضو کمیسیون برنامه و بودجه

فاطمی امین گام های مهمی در راستای ساماندهی صنعت خودرو برداشته استهادی بیگی نژاد نماینده ملایر و عضو کمیسیون انرژی
استیضاح کنندگان فاطمی امین را متهم مشکلات بازار خودرو می دانند در حالی که وزیر صمت از این  اتهامات مُبراست سیدکاظم موسوی نماینده اردبیل و عضو کمیسیون اقتصادی

فاطمی امین مدیری مستقل و مورد تأیید رئیس جمهور است و استیضاح وی تبعات منفی داردفریدون عباسی نماینده کازرون و عضو کمیسیون انرژی
طرح چنین مسائلی در مجلس منجر به ناامیدی مردم از نمایندگان خواهد شدحسین محمدصالحی نماینده فریدن و عضو کمیسیون امور داخلی

فاطمی امین با مدیریت و برنامه ریزی خوبی که داشته است توانست اقدامات خوبی را در این مدت نشان دهد غلامرضا شریعتی نماینده بهشهر و عضو کمیسیون عمران
وزیر صنعت، معدن و تجارت کارهای تحولی و اقدامات و نقاط مثبت و خوبی طی یک سال مسئولیت خود داشته استمصطفی طاهری نماینده زنجان و رئیس کمیسیون صنایع

وزیر صنعت، معدن و تجارت از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون عملکرد مثبت و قابل قبولی داشته  استعلی اکبر کریمی نماینده اراک و نایب رئیس کمیسیون صنایع
با وجود برخی انتقادات به عملکرد وزارت صنعت، معدن و تجارت، استیضاح وزیر در شرایط فعلی را به مصلحت نمی  دانمغلامحسین کرمی نماینده دشتی و تنگستان و عضو مجمع نمایندگان بوشهر
وزیر صنعت، معدن و تجارت عملکرد قابل دفاعی در مدت فعالیت خود داشته و با استیضاح او مخالف هستمذبیح الله اعظمی ساردویی نماینده جیرفت و سخنگوی کمیسیون کشاورزی

استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت در شرایط فعلی کشور مصلحت نیست و با تغییر وزیر مشکلات رفع نمی شودکمال حسین پور نماینده سردشت و عضو کمیسیون عمران 
وزیر صمت تمام تلاش خود را برای حل مشکلات به کار بسته استعلی حدادی نماینده ساوجبلاغ و عضو کمیسیون داخلی 

تغییرات مدیریتی در شرایط کنونی به صلاح نیست ضمن اینکه وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز در مدت فعالیت عملکرد مناسبی داشته استسیدمحمد پاکمهر نماینده بجنورد و عضو کمیسیون بهداشت
در حال حاضر زمان مناسبی برای استیضاح نیست؛ باید از وزیر صمت حمایت و به تقویت وزارتخانه کمک کنیمحسین حسین زاده نماینده لارستان و عضو کمیسیون انرژی 


